
  1.7.2018: סיכום ביניים, תוספת מכסות ללולי חופש בלבד

 הבעיה

כמה תרנגולות מותר לכל לולן להחזיק.  -מועצת הלול קובעת את המכסות ללולנים

בממוצע מדי שנה, לכן מועצת הלול, באישור ועדת  2%-אוכלוסיית ישראל גדלה ב

שזה נכון להיום הכלכלה של הכנסת, מחלקת תוספת מכסות ללולנים בהיקף דומה, 

כלובים, הרי  -מהתרנגולות מוחזקות בלולי סוללה 98%-תרנגולות. מאחר ו 186,000-כ

 תרנגולות נוספות לכלובים. 180,000שמדי שנה מכניסים מעל 

 המטרה

 כל תוספת מכסות תינתן ללולי חופש קיימים או חדשים

 

 אבני דרך -פעילות

ובמהלך הדיון הצגנו  28.12.2015-ב במכסות שהתקיים דיון ועדת הכלכלה לקראת

 לחברי הכנסת את עמדתנו, שזכתה בתמיכה מקיר לקיר )פרט למתלבט אחד(.  

 לפי בקשת משרד החקלאות. למרבה הצער ההצבעה נדחתה

התקיים דיון נוסף, סוער מאוד, ובסופו אושרו המכסות ללא השינוי  30.12.2015-ב

ו  להגדיל בתקנות את המכסות ללולי המבוקש. חברי הכנסת התומכים בבע"ח הצליח

 מעל המכסות ללולי סוללה.  4%-חופש ב

התקיים בוועדת הכלכלה דיון נוסף על מכסות. הצגנו שוב את עמדתנו,  1.1.2018-ב

 דקות(: 2כפי שניתן לראות בסרטון )

https://youtu.be/hmnwtyDg3A8 

לדצמבר בכל  31וחתימת שר החקלאות עליו חייבים להינתן עד  אישור וועדת הכלכלה

 , כל מערך המכסות אינו קיים.31.12.2017-שלא היה ב -שנה. ללא אישור כזה

תרנגולות ללול חופש שהקים.  500החקלאי רפי דיין ניצל את העדר ההאישור ורוכש 

דיע לו על כוונתה להשמיד את התרנגולות, מאחר ואין לו מכסה. דיין מועצת הלול הו

הגיש עתירה לבג"ץ נגד השמדת התרנגולות ומוסיף טיעון שבכלל יש לבטל את 

משק יזמה עצומות של שני בתי ספר נגד -המכסות, בהתבסס על חוק חופש העיסוק. חי

 ההשמדה והצטרפה לבג"ץ של דיין.

 בבג"ץ. להלן תמצית דברים שאמרנו בדיון: התקיים הדיון 30.7.2018-ב

 הזדהנו עם בקשתו של דיין למנוע את השמדת התרנגולות. 

לגבי ביטול כולל של מכסות יש לנו דעה אחרת. עלולה להיות בניה פראית של לולים, 

בעיקר כלובים. השוק יוצף בביצים, הלולנים יצטרכו להמית תרנגולות וימיתו גם פרגיות 

 וקנו בעמדתנו שתוספת מכסות תינתן אך ורק ללולי חופש.ואפרוחים. דו

 מצב נוכחי

 ממתינים להחלטת בג"ץ. 

 במקביל ננסה לשכנע חברי כנסת להכניס נושא זה כסעיף בחוק מועצת הלול.

https://youtu.be/hmnwtyDg3A8
https://youtu.be/hmnwtyDg3A8

